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De Commissie voor Bestuurszaken, Binnenlands Bestuur, Decreetsevaluatie, Inburge-
ring en Toerisme besprak op 17 en 24 november 2009 het ontwerp van decreet houdende 
de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 
2010. De bespreking had betrekking op de bevoegdheden Bestuurszaken, Binnenlands 
Bestuur, Inburgering en Toerisme van de heer Geert Bourgeois, viceminister-president 
van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Bestuurszaken, Binnenlands Bestuur, 
 Inburgering, Toerisme en Vlaamse Rand.

I. BESTUURSZAKEN

1. Toelichting door de heer Geert Bourgeois, viceminister-president van de Vlaamse 
 Regering, Vlaams minister van Bestuurszaken, Binnenlands Bestuur, Inburgering, 
 Toerisme en Vlaamse Rand

1.1. Algemeen

De minister verklaart dat de structuur van de begroting 2010 sterk verschilt van die van 
de vorige begrotingen. De begroting is nu gestructureerd per entiteit en de basis allocaties 
hebben een nieuw kenmerk gekregen afgestemd op de nieuwe Orafin-boekhouding en de 
ESR-codering (Europees Stelsel van Rekeningen). Ook de tekstomschrijvingen  werden 
hieraan aangepast.

Vanaf  2010 gelden alle besparingsmaatregelen afgesproken bij de regeringsformatie op 
recurrente wijze. 

Het gaat concreet om de volgende generieke besparingen: 
– de gedeeltelijke besparing op de index augustus 2008, die reeds bij de begrotings controle
 2009 werd toegepast en die in 2010 recurrent wordt;
– de besparing door desindexatie door in 2009 een nulindex toe te passen op niet-loonge-
 bonden kredieten, zoals werkingsmiddelen en subsidies; ook deze besparing werd reeds 
 bij de begrotingscontrole 2009 doorgevoerd en wordt in 2010 recurrent;
– de besparing op apparaatskedieten met 2,5% op loonkredieten en 5% op werkingskre-
 dieten;
– de 5%-besparing op facultatieve subsidies;
– de 2%-besparing op gereglementeerde en semigereglementeerde subsidies;
– de 20%-besparing op communicatie en consultancykredieten.

Wat zijn bevoegdheden binnen het beleidsdomein Bestuurszaken betreft, resulteren deze 
generieke besparingen in een totale recurrente besparing van meer dan 12,7 miljoen euro.

Daarnaast zijn er nog een aantal puntsgewijze besparingen doorgevoerd die in totaal 15,3 
miljoen euro bedragen.

Verder heeft de minister ook nieuwe middelen geïnvesteerd voor in totaal 11.989.000 euro 
vastleggingskredieten. 

Tot slot werden ook in 2010 kredietherschikkingen doorgevoerd om besparingen te onder-
vangen of de beschikbare kredieten efficiënter aan te wenden.

De minister licht vervolgens de voornaamste wijzigingen toe. 

1.2. BC0 Departement BZ

Het wedden- en toelagenkrediet van het departement onder BC0 BA203 1100 wordt 
 verhoogd met 360.000 euro afkomstig van kabinetskredieten ter financiering van 
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de  wedden en toelagen van de personeelsleden van het departement die het kabinet 
 administratief  en logistiek ondersteunen. Bij de derde begrotingscontrole 2009 werd een 
gelijkaardige maatregel getroffen.

1.3. BD0 Agentschap voor Binnenlands Bestuur

De minister merkt op dat in 2010 de nodige kredieten voor de opstart van de nieuwe 
Externe Audit voor lokale overheden terug voorzien zijn. Het is de bedoeling dat deze 
nieuwe dienst in de loop van 2010 operationeel wordt.

1.3.1. Programma H Lokale en regionale besturen

Zoals reeds vermeld bij de bespreking van de derde begrotingscontrole 2009 heeft de 
Vlaamse Regering expliciet beslist om niet te raken aan het Vlaams Gemeentefonds en de 
jaarlijkse stijging ervan met 3,5% te garanderen.

Daarnaast wordt de extra dotatie van 42 miljoen euro voor het Gemeentefonds in kader 
van het lokaal fiscaal pact terug ingeschreven onder BD0 BH314 4322, alsook de extra 
dotatie van 84.660.000 euro, ook voor het Gemeentefonds, maar dan als compensatie van 
de afschaffing van de Eliataks onder BD0 BH315 4322. 

Wat deze laatste dotatie betreft, besliste de Vlaamse Regering wel om deze voor 2010 niet 
meer aan te passen aan de inflatie. Dit impliceert een wijziging van artikel 19bis van het 
decreet van 5 juli 2002 tot vaststelling van de regels inzake de dotatie en de verdeling van 
het Vlaams Gemeentefonds. Dit gebeurt door artikel 42, §2, van het decreet houdende 
bepalingen tot begeleiding van de derde aanpassing van de begroting 2009 (Parl. St. Vl. 
Parl. 2009-10, nr. 233).

Daarnaast besliste de Vlaamse Regering om wel een structurele besparing van 3 miljoen 
euro door te voeren op de dotatie aan het Vlaams Provinciefonds onder BD0 BH311 4311. 

Concreet betekent dit dat de dotatie aan het Vlaams Provinciefonds in 2010 niet stijgt met 
het normale evolutiepercentage van 3,5%, maar dat deze stijging ten opzichte van 2009 
beperkt blijft tot 20.000 euro extra. Echter, vanaf 2011 zal deze nieuwe dotatie wel terug 
jaarlijks stijgen met 3,5%. Dit alles gebeurt via artikel 42, §3, van het programmadecreet 
bij de derde begrotingscontrole 2009, dat artikel 3 van het decreet van 29 april 1991 betref-
fende het Vlaams Provinciefonds op dit punt wijzigt.

Naast deze puntsgewijze maar recurrente besparing van 3 miljoen euro werden nog de 
volgende puntsgewijze besparingen doorgevoerd: 
–  de provisie Binnenlands Bestuur onder BD0 BH300 0100 blijft geschrapt, wat een 

recurrente besparing betekent van 1,5 miljoen euro;
–  het krediet onder BD0 BH306 1211 ‘Studiekosten betreffende de regionale en lokale 

openbare besturen’ wordt recurrent verminderd met 51.000 euro;
–  de subsidies voor de vorming en managementopleiding van lokale mandatarissen en 

topambtenaren onder BD0 BH309 3300 worden recurrent geschrapt, wat een bespa-
ring betekent van 365.000 euro;

–  analoog worden ook de subsidies voor initiatieven inzake vorming van lokale 
 ambtenaren onder BD0 BH313 4322 recurrent geschrapt, wat een besparing  betekent 
van 353.000 euro.

De schrapping van deze subsidies voor vormingsinitiatieven is enerzijds gebaseerd op 
de vaststelling dat deze subsidies feitelijk slechts een beperkt stimulerend en kwalitatief  
effect hebben – de betrokken instellingen en bedrijven zullen sowieso nog steeds vormings-
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initiatieven blijven aanbieden – en anderzijds dat het beleidsmatig eigenlijk relevanter is 
en een grotere meerwaarde biedt om via de eigen administratie initiatieven ter verbetering 
van het binnenlands bestuur te initiëren of te stimuleren. Daarom wordt het krediet onder 
BD0 BH308 3300 ‘participaties in projecten en voor de ondersteuning van initiatieven ter 
verbetering van het binnenlands bestuur’ wel verhoogd. 

Tot slot worden nieuwe éénmalige middelen voorzien voor: 
–  de bouw van openbare crematoria: het vastleggingskrediet onder BD0 BH317 

5111 wordt verhoogd met 500.000 euro nieuwe middelen zodat de crematoria van  
Kortrijk en Holsbeek verder afgewerkt kunnen worden;

–  de werken aan niet-beschermde kerken: het vastleggingskrediet onder BD0 BH318 6351 
wordt verhoogd met 1.000.000 euro nieuwe middelen en het ordonnanceringskrediet 
met 300.000 euro via een kredietherschikking (afkomstig van BD0 BJ309 6331 – sub-
sidies voor woonwagenterreinen). Met deze middelen kan de wachtlijst in 2010 bijna 
volledig worden weggewerkt. 

1.3.2. Programma J Inburgering

De provisie Inburgering onder BD0 BJ300 0100 werd in het kader van de besparingen 
eerst verminderd tot 1.000.000 euro, bedrag dat voorzien bleef  voor de ontwikkeling van 
de nieuwe Kruispuntbank Inburgering. Deze vermindering betekende een recurrente 
 besparing van 1.400.000 euro. 

Echter, ondertussen werd men geconfronteerd met de federaal besliste regularisatie-
campagne voor die asielaanvragers die al meerdere jaren in België verblijven en die een 
‘duurzame lokale verankering’ hebben. Zonder twijfel zal deze regularisatiecampagne 
ook effect hebben op het Vlaamse inburgeringsbeleid. Immers, een belangrijk aantal 
 geregulariseerden zal reglementair ofwel verplicht zijn een inburgeringstraject te volgen, 
ofwel daartoe gerechtigd zijn. Daarom werd een nieuwe provisie Inburgering voorzien 
met 4,8 miljoen euro nieuwe middelen die onder meer de effecten van deze regularisatie op 
de vraag naar inburgeringstrajecten of  begeleiding moet helpen opvangen. De voorziene 
provisie stijgt dan ook tot 5,8 miljoen euro.

Wat de structurele subsidiëring van de acht onthaalbureaus betreft, gefinancierd via het 
krediet onder BD0 BJ307 3441, stelde zich ook een probleem. De voorbije jaren  hebben 
deze bureaus namelijk belangrijke reserves opgebouwd, dit in afwachting van verdere 
groei. Bovendien was er discussie over het aantal te realiseren inburgeringstrajecten. 
Dit resulteerde in een dubbele besparing: enerzijds worden de onthaalbureaus verplicht 
om financieel te saneren door éénmalig in te teren op hun reserves en dit in totaal voor  
3,25 miljoen euro; anderzijds werden hun structurele subsidies met 3,245 miljoen euro 
 verminderd ingevolge de discussie rond het aantal gerealiseerde en te realiseren trajecten. 
Tot slot werd dit krediet nog verminderd met de generieke besparingen en dit in totaal 
voor 1,5 miljoen euro.

Echter, ook hier werden de doorgevoerde besparingen gecorrigeerd met nieuwe middelen. 
Zo is de besparing op de trajecten ongedaan gemaakt door 3,2 miljoen euro recurrente 
nieuwe middelen te investeren. De eenmalige intering op de reserves voor 3,25 miljoen 
euro blijft daarnaast wel behouden maar vervalt dus ook vanaf 2011, alsook de  generiek 
doorgevoerde besparingen. Dit moet toelaten de onthaalbureaus financieel te saneren 
en hun financieringsmethode te wijzigen zonder echter hun structurele werking in de 
 problemen te brengen.

Er werden tot slot, zoals in 2009, een aantal bijkomende besparingen doorgevoerd op 
facultatieve projectmatige subsidies.
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Het betreft: 
–  100.000 euro op ‘Allerhande uitgaven voor aanmoediging, organisatie en ontwikkeling 

van activiteiten voor de integratie van etnisch-culturele minderheden’, nu BD0 BJ301 
1211; dit is het recurrent doortrekken van de doorgevoerde besparing in 2009;

–  750.000 euro op subsidies voor initiatieven ter versterking van het inburgerings beleid, 
nu BD0 BJ303 3300; 

–  114.000 euro op subsidies voor projecten in het kader van het beleid ten aanzien van 
etnisch-culturele minderheden, nu BD0 BJ308 3441.

Wat tot slot de subsidies voor lagere overheden betreft voor de aankoop en de aanleg 
van woonwagenterreinen – krediet terug te vinden onder BD0 BJ309 6331 – wordt het 
vastleggingskrediet terug op 3 miljoen euro gebracht. 1.132.000 euro van het vastleggings-
krediet en 500.000 euro van het ordonnanceringskrediet werd wel recurrent herschikt 
naar de restauratiepremies voor de sector erediensten (dus naar ND0 NF129 6351) en   
300.000 euro van het ordonnanceringskrediet gaat naar de subsidiëring van werkzaam-
heden aan niet-beschermde kerken (BD0 BH318 6351).

1.4. BE0 Agentschap voor Overheidspersoneel

Wat het Vlaams Intermodulair Systeem (Vlimpers) betreft, vindt men de nieuwe basisal-
locaties waarlangs middelen van het Fonds ‘personeelsleden met verlof  voor opdracht 
bij het Vlaams ministerie van Bestuurszaken’ ingezet kunnen worden voor de financie-
ring van de werking van en investeringen in Vlimpers terug onder BE0 BA407 1211 en  
BE0 BA408 7400. Het is de bedoeling om via deze weg in 2010 nog ongeveer 350.000 euro 
 middelen van het fonds aan te wenden voor de financiering van Vlimpers.

Verder worden twee extra besparingen van 2009 doorgetrokken naar 2010: 
–  100.000 euro op de uitgaven in verband met Human Resources Management en orga-

nisatieontwikkeling en reorganisatiestudies (BE0 BK404 1211);
–  100.000 op de dotatie aan de Dienst met Afzonderlijk Beheer voor Overheids personeel 

(BE0 BK405 4130).

1.5. BF0 Agentschap voor Facilitair Management

In 2010 vindt men onder programma F Facilitair een nieuwe provisie terug, ditmaal voor 
het nieuwe VAC (Vlaams Administratief  Centrum) Leuven, dat 800 Vlaamse ambtenaren 
van diverse overheidsdiensten zal huisvesten en dat klaar zou zijn in oktober 2010. Zoals 
de provisie voor de Ellips in 2009, dient ook deze provisie voor de inrichtingswerken van 
het nieuwe VAC. Artikel 34 van het begrotingsdecreet laat de verdeling van deze provisie 
onder BF0 BF501 0100, ten bedrage van 887.000 euro, over de gepaste basisallocaties toe.

Zoals in 2009 werden ook in 2010 de generieke besparingen op het huurkrediet – BF0 
BF512 1212 – en op de dotaties aan de DAB’s Schoonmaak – BF0 BF513 4130 – en 
Catering – BF0 BF514 4130 – respectievelijk 1.232.000 euro, 402.000 euro en 380.000 
euro – gecompenseerd via extra besparingen op andere kredieten van het Agentschap voor 
Facilitair Management.

Tevens werden nieuwe vastleggingsmiddelen toegevoegd aan het huurkrediet – 1.409.000 
euro – en aan de dotatie van de DAB Schoonmaak – 330.000 euro – om de recurrente 
meerkost te financieren die voortspruit uit de bijkomende inhuring in de Ellips en die niet 
via  herschikkingen gedekt is. De bijhorende noodzakelijke ordonnanceringskredieten zijn 
via een interne herschikking afkomstig van respectievelijk BF0 BF507 1211 (1.409.000 
euro) en BF0 BF516 7200 (330.000 euro).
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1.6. BH0 E-Government en ICT-beheer

Onder BH0 BA603 7422 ‘investeringsuitgaven informatica’ werden 750.000 euro nieuwe 
middelen voorzien voor nieuwe investeringen in informatica.

Daarnaast worden twee bijkomende besparingen van 2009 doorgetrokken: 
– op de werkingsdotatie aan de Dienst met Afzonderlijk Beheer ICT (BH0
 BG601 4130), gebeurt een extra besparing van 800.000 euro;
– op de dotatie aan dezelfde DAB ICT maar dan voor e-government (BH0 BG60
 4130) wordt recurrent 200.000 euro bespaard zodat deze dotatie gelijk blijft aan   

die van 2009.

2. Bespreking

2.1. Vragen en opmerkingen van de commissieleden

2.1.1. Tussenkomst van de heer Lieven Dehandschutter

De heer Lieven Dehandschutter vindt de begrotingsaanpassing 2009 en de begroting 
2010 belangrijke en goede werkstukken. Deze begrotingen houden besparingen in, het-
geen door de crisis onvermijdelijk wordt gemaakt. Iedereen moet de buikriem aanhalen, 
geen enkele sector ontsnapt. Besparen betekent kiezen en dus prioriteiten stellen. 

In 2009 werd bij de begrotingscontrole reeds een desindexatie bekomen door een nulindex 
toe te passen op werkingsmiddelen, subsidies en dergelijke. Het feit dat dit recurrent wordt 
in 2010, is een goede maatregel. Het komt er inderdaad op aan dat de overheid bespaart, 
want daar kon nog heel wat werk gebeuren. 

Ook de generieke besparingen op subsidies en vooral op communicatie en consultancy-
kredieten zijn opvallend. Ze laten toe dat er middelen overblijven voor beleid op andere 
terreinen. Daarenboven kan men inderdaad het nut van overvloedige subsidies voor oplei-
dingen en studiekosten in vraag stellen. Als men dan toch moet besparen, kan men het 
beter daar doen, oordeelt het lid. 

Een andere verantwoorde maatregel lijkt de heer Dehandschutter de beslissing om de 
decretale groeivoet van 3,5% niet toe te passen op het Vlaams Provinciefonds. N-VA ziet 
dit als een duidelijke aanzet tot het herbekijken van de bevoegdheden van de provincies. 
Ze worden door de maatregel alvast gestimuleerd om zelf  keuzes te maken. 

Natuurlijk staat besparen een ambitieus beleid niet in de weg, en dat blijkt ook uit deze 
begroting. Dat men niet wenst te raken aan de groeivoet van het Gemeentefonds is een 
positief  gegeven. De interne staatshervorming die de minister wenst door te voeren, is 
er onder meer op gericht om het lokale bestuursniveau te versterken. Wil men op korte 
 termijn de slagkracht van de gemeenten uitbreiden, dan zullen daar extra middelen 
 moeten tegenover staan. 

Gelet hierop is het ook positief  dat de gemeenten kunnen genieten van een extra dotatie 
van 42 miljoen euro in het kader van de uitwerking van het lokale fiscale pact, dat op  
1 februari 2008 werd vastgesteld. Het is goed dat hier de nodige middelen voor worden 
vrijgemaakt. Bovendien zal het Gemeentefonds in 2010 een compensatie ontvangen voor 
de gevolgen van de afschaffing van de Eliataks. 

Samengevat vindt de N-VA-fractie de begroting een goed werkstuk, waar zij zich volledig 
achter kan scharen. Er wordt bespaard waar het verantwoord en misschien zelfs wenselijk 
is, en er wordt voldoende ruimte gecreëerd voor nieuw beleid.



Stuk 15 (2009-2010) – Nr. 4-A 9

V L A A M S  P A R L E M E N T

2.1. 2. Tussenkomst van de heer Kurt De Loor

Als er moet bespaard worden, dan vindt de heer Kurt De Loor het positief  dat dit gebeurt 
bij de kredieten voor communicatie en consultancy. De spreker waardeert eveneens dat 
men niet raakt aan de groeivoet van 3,5% van het Gemeentefonds. Dat percentage is het 
noodzakelijke minimum voor het slagkrachtige lokale bestuur waar in de beleidsnota 
naar wordt gestreefd. Vervolgens vraagt hij waarom die groeivoet bij het Provinciefonds 
wel wordt verlaten voor één jaar. Hij vreest ook dat de besparingen op de subsidies voor 
de vorming en managementopleiding van lokale mandatarissen nefaste gevolgen zullen  
hebben.

Wat Inburgering betreft, moeten de onthaalbureaus een beroep doen op hun reserves. De 
subsidies worden verminderd, maar dat zou volgens de minister geen afbreuk doen aan 
de werking. De heer De Loor hoopt dat dit klopt. Met de inschrijving van 3 miljoen euro 
voor de aanleg van terreinen voor woonwagenbewoners verklaart hij zich tevreden. De 
provinciale en lokale besturen moeten nu hun verantwoordelijkheid nemen om ze ook 
effectief  aan te leggen. 

2.1.3. Tussenkomst van mevrouw Linda Vissers

Mevrouw Linda Vissers hoopt dat de gehele begroting volgend jaar wel op tijd wordt 
ingediend, dat wil zeggen ten laatste op 31 oktober. Het Rekenhof signaleert dat bepaalde 
kredieten voor kabinetsuitgaven ten onrechte worden aangerekend ten laste van de 
beleidsdomeinen. Het lid vraagt naar de motivering. Het hof is van mening dat de kosten 
van zendingsreizen eveneens verbonden zijn aan de kabinetten en niet aan de departemen-
ten. Door ze naar die laatste over te hevelen, verkleint de controle van het parlement. Het 
lid vraagt uitleg.

Artikel 11 van het nieuwe kabinetsbesluit maakt het voor elke minister mogelijk een 
beroep te doen op personeelsleden van de administratie voor facilitaire ondersteuning. 
Waarom wordt het aantal niet beperkt? 

Tot slot heeft zij een vraag over de subsidie aan de provinciale bestuursscholen voor 
 vormingsactiviteiten, die volgens een brief  van het Agentschap voor Binnenlands Bestuur 
voorlopig niet verlengd worden. Als voorbeeld noemt zij de provincie Limburg, die in 
2008-2009 een structurele subsidie van 62.000 euro ontving, aangevuld met een subsidie 
voor actualiteitsvorming zoals studiedagen. Mevrouw Vissers wil weten waarom en hoe 
lang deze subsidies bevroren worden. 

2.1.4. Tussenkomst van de heer Marnic De Meulemeester

De heer Marnic De Meulemeester vindt het normaal dat ook in deze besparingsbegroting 
de groeivoet van het Gemeentefonds behouden blijft. Bij het Provinciefonds is dat echter 
niet zo, wat een besparing van 3 miljoen euro oplevert. De Vlaamse Regering belooft wel 
de groeivoet van 3,5% in 2011 opnieuw toe te passen, zij het op de dotatie van 2010. Hij 
vermoedt dat een en ander te maken heeft met de toekomstige taakstelling van de provin-
cies en verwacht van de minister een duidelijk antwoord.

Inzake Inburgering verwijst hij naar de middelen die nodig zijn om de effecten van de 
federale regularisatiecampagne op te vangen. Verder zijn er vooral besparingen, uitgezon-
derd de subsidies aan de integratiesector. Het budget voor de Kruispuntbank Inburgering 
wordt tussen 2008 en 2010 meer dan gehalveerd. Het lid concludeert dat Inburgering geen 
prioriteit is in deze begroting. De minister lijkt tevreden te zijn met symbooldossiers zoals 
de inburgering via buitenlandse ambassades. 
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Open Vld betreurt dat de begroting geen plaats inruimt voor een grondige doorlichting 
van de werking van de Vlaamse overheid zelf. Om de tering naar de nering te zetten, heeft 
Vlaanderen een slanke, zuinige en efficiënte overheid nodig. Open Vld dringt erop aan dat 
daar werk van gemaakt wordt. De vergrijzing biedt daartoe een kans, de komende vijf  
jaar gaan 5000 ambtenaren met pensioen. 

De fractie van de heer De Meulemeester wacht ook met spanning op de lijst die minister 
Muyters beloofde te bezorgen met de effecten van de begrotingsbesparingen op steden en 
gemeenten. 

2.1.5. Tussenkomst van de heer Jan Verfaillie

De heer Jan Verfaillie denkt dat de lokale besturen tevreden mogen zijn over de voor-
liggende begroting. Hij herinnert aan het gevecht van zijn fractie voor de groeivoet van 
3,5% van het Gemeentefonds. In het Gemeentefonds zit 1,95 miljard euro voor 2010, wat 
betekent dat 8% van de totale Vlaamse begroting van ongeveer 24 miljard euro recht-
streeks aan de lokale besturen wordt overgemaakt, zonder dat daar grote administratieve 
verplichtingen tegenover staan. In vergelijking met 2009 bedraagt de toename 60 miljoen 
euro. De steden en gemeenten zijn de Vlaamse Regering zeer dankbaar dat zij de directe 
besparingsdans ontsprongen doordat de groeivoet van het Gemeentefonds intact blijft. 

De CD&V-fractie stelt wel vast dat de vergoeding voor de werkingskosten van de raden 
voor verkiezingsbetwistingen en de beroepscommissies voor tuchtzaken, met 24.000 euro 
wordt verlaagd. Bleken die kredieten niet nodig of  zijn er andere redenen? De kredieten 
voor de bouw van openbare crematoria nemen dan weer toe, in eerste instantie ten gunste 
van Kortrijk en Holsbeek. Zijn er plannen voor nog andere crematoria? 

2.1.6. Tussenkomst van de heer Jan Durnez

De heer Jan Durnez vindt de besparing op het Provinciefonds verantwoord in zoverre 
ze gelijkloopt met de algemene operatie in alle Vlaamse diensten. Anderzijds heeft zij 
de connotatie dat zij vooruitloopt op een nieuwe straf  die de provincies wacht. Hij wijst 
erop dat door opeenvolgende – verder ongemotiveerde – operaties het aandeel van het 
 Provinciefonds in de provinciale uitgaven op twintig jaar tijd gehalveerd is tot gemiddeld 
10%. Het lid hoopt dat dit geen problemen vormt voor de meerjarenplannen. Een visie op 
 langere termijn vanwege de Vlaamse overheid is dringend gewenst. Als men zinnens is het 
fonds op te heffen, kan men dat beter meedelen. 

De vorming van de ambtenaren ligt het lid na aan het hart. Hij stelt echter vast dat twee 
posten op nul worden gebracht. Voor de tweede, die slaat op de provinciale bestuurs-
scholen, geldt het argument van de private partners niet. De gegevens die circuleren 
over de omvang en het bereik van die scholen, zijn compleet onjuist, waarschuwt hij. 
Op een jaar tijd passeren in de vijf  scholen samen met WIVO en OVO (Opleidings- en 
 Vormingsinstituut voor Overheidspersoneel) niet minder dan 25.000 ambtenaren. Het 
klopt dat de oude, driejarige opleiding afgebouwd wordt, maar de scholen moderniseren 
zich. De subsidies zijn goed voor 20% van hun middelen. Hij pleit ervoor dit zeer grondig 
te bekijken.

2.2. Antwoorden van de minister

De minister wijst erop dat de maatregel met betrekking tot het Provinciefonds een 
 eenmalige vermindering van de verhoging betreft. Maar er blijft wel een, zij het kleine, 
stijging ten opzichte van 2009 met 20.000 euro. Vanaf 2011 keert het oude ritme terug. Hij 
onderstreept dat dit niets te maken heeft met het debat over de interne staatshervorming, 
Iedereen moet bijdragen aan de besparing van 2 miljard euro op een begroting van 24 tot 
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25 miljard euro. Hij wijst er ook op dat alle provincies hun rekeningen met positieve saldi 
afsluiten en dat ze deze efficiëntieoefening aankunnen. De besparingen bij de Vlaamse 
overheid zijn overigens veel ingrijpender.

De besparing op consultancy past in de opvatting van de minister dat de Vlaamse 
 overheid uitstekende mensen in huis heeft en veel meer zelf  kan doen in de plaats van uit 
te besteden. Dat laatste wil hij reserveren voor eenmalige, zeer gespecialiseerde dingen. De 
besparing biedt de eigen medewerkers tegelijk een kans op valorisatie. 

Inburgering is wel een prioriteit voor de minister. De vraag aan de onthaalbureaus om 
hun ongebruikte reserves aan te wenden, is eenmalig en het gevolg van een beslissing die 
al voor de regeringsvorming genomen werd tijdens de technische bilaterale. De eigenlijke 
vermindering van de subsidies met 3.245.000 euro wordt gecompenseerd door nieuwe 
middelen. Daar werd nog een provisie van 4,8 miljoen euro voor de meeruitgaven ten 
gevolge van de regularisatiecampagne aan toegevoegd. Er is ook 1 miljoen euro voor een 
nieuwe, meer performante Kruispuntbank. 

De doorlichting van de Vlaamse overheid komt er wel degelijk. Zij houdt verband met de 
efficiëntieoperatie. Het college van ambtenaren-generaal (CAG) kreeg de opdracht tegen 
het einde van het jaar besparingen door middel van efficiëntie voor te stellen ter  aanvulling 
van de bekende algemene besparingen op apparaatkredieten, werkings middelen en lonen. 
In het kader van beter bestuurlijk beleid (BBB) is het logisch dat die verantwoordelijkheid 
wordt genomen door de leidend ambtenaren die de budgetten beheren. 

De verschuiving van de kosten voor buitenlandse reizen van departementen naar 
 kabinetten zou geen besparing opleveren. Het gaat om bescheiden bedragen: het grootste 
is dat van de minister-president, die ook minister van Buitenlands Beleid en Buitenlandse 
Handel is, en is goed voor 1 miljoen euro. Daarna komt Toerisme en nog kleinere budget-
ten. Op dit moment worden ze inderdaad door de administratie praktisch georganiseerd. 
Zij regelt de reservaties en hanteert daarbij de normen. 

Voor de facilitaire ondersteuning is er wel degelijk een limiet: maximum acht mensen uit 
de administratie kunnen ingezet worden voor de logistiek van een kabinet. Zo nemen de 
kabinetten geen mensen meer in dienst voor onthaal, verzending en dergelijke. Hij wijst 
erop dat de relevante bedragen van de kabinetten zijn overgeheveld naar de administratie. 
In 2009 ging het om 90.000 euro en recurrent om 360.000 euro. Het is mogelijk dat de 
genoemde limiet bij vergissing niet in de tekst van het kabinetsbesluit staat. 

Het einddiploma van de bestuursscholen is geen voorwaarde meer voor een benoeming. 
De minister erkent anderzijds dat nog vele duizenden ambtenaren vorming genieten, maar 
ook daar moet zoals overal bespaard worden. Gezien het aandeel ervan in hun inkomsten 
(5 tot 10%), komen de scholen er niet door in de problemen. Ze zullen naar efficiëntie 
moeten streven en eventueel moeten de inrichtende machten een grotere bijdrage leveren. 

De minister bevestigt dat de financiering van de steden en gemeenten overeind blijft in de 
besparingsronde, zelfs met een jaar zonder inflatie en indexaanpassingen voor de boeg. 
Het door de heer Verfaillie genoemde bedrag van 24.000 euro was inderdaad ongebruikt. 
Het budget voor crematoria is ongewijzigd. Het is wachten op verdere projecten. 

2.3 Repliek van de commissieleden met antwoord van de minister

De heer Jan Durnez wijst erop dat goed bestuurde provincies de opgelegde besparing niet 
nodig hebben voor een efficiëntieoefening, want die doen zij al. Men trekt een besparing 
op Vlaams niveau door en wijzigt daarmee een contractuele verbintenis. Hij onthoudt het 
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pleidooi van de minister voor een inspanning van de provinciebesturen ten aanzien van de 
bestuursscholen.

De heer Jan Verfaillie vreest dat men in dat geval een grotere bijdrage gaat vragen aan 
de lokale besturen, want zij zijn het vooral die er een beroep op doen. Dat vindt hij een 
betreurenswaardig signaal. Het laagste niveau betaalt. 

Mevrouw Linda Vissers treedt hen bij. In de begroting 2010 van de provincie Limburg 
staan geen bijkomende werkingsmiddelen voor de bestuursscholen. De opleiding moet 
betaald worden dus zal men de kosten doorschuiven naar de lokale besturen. Het lid 
informeert of het budget op nul blijft voor vijf  jaar of klopt de suggestie in de genoemde 
brief  van het agentschap, geschreven door een afdelingshoofd, dat het niet de bedoeling is 
het vormingscentrum stil te leggen en dat men verder werkt aan een nieuw besluit. 

De heer Jan Durnez legt uit dat het vormingscentrum een onderdeel van de administratie 
is dat de vormingsinitiatieven coördineert. In het decembernummer van Binnenband staat 
een uitgebreid artikel over het onderwerp. 

De heer Marnic De Meulemeester pleit, in het kader van zijn eerdere vraag over de door-
lichting, voor een verdere vereenvoudiging van de Vlaamse administratie. 

De minister begrijpt de bezorgdheid over de scholen voor bestuursrecht, maar hij herhaalt 
zijn opmerking dat alle sectoren moeten besparen en dat sommige dat veel zwaarder moe-
ten doen dan de genoemde. Verhoudingsgewijs gaat het hier om kleine bedragen. Door de 
maatregel met betrekking tot het Provinciefonds, leveren de provincies 0,38% in op hun 
budgetten. Er zijn geen plannen om de beslissing met betrekking tot de bestuursscholen 
te wijzigen in 2011. 

Naast de voorstellen over efficiëntie die de minister van het CAG verwacht, is er ook de 
Interne Audit van de Vlaamse Administratie (IAVA), die de processen van administratie 
en agentschappen doorlicht. Het is de bedoeling om, waar het kan, te komen tot een  single 
audit, zodat de diensten gegevens maar een keer moeten leveren, en niet telkens apart aan 
de inspectie van Financiën, het Rekenhof en IAVA. Verder doet ook de OESO (Organisa-
tie voor Economische Samenwerking en Ontwikkeling) aan  benchmarking van de resulta-
ten van de diensten van de Vlaamse overheid. 

3. Indicatieve stemming

Het aan de commissie toegewezen gedeelte van het ontwerp van decreet houdende de 
algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 
2010 (bevoegdheden Bestuurszaken, Binnenlands Bestuur en Inburgering van minister 
Bourgeois), wordt bij indicatieve stemming aangenomen met 8 stemmen tegen 4.

II. TOERISME

1. Toelichting door de heer Geert Bourgeois, viceminister-president van de Vlaamse 
 Regering, Vlaams minister van Bestuurszaken, Binnenlands Bestuur, Inburgering, 
 Toerisme en Vlaamse Rand

De minister verklaart dat de generieke besparingen op Toerisme in 2010 ongeveer 3 miljoen 
euro bedragen. Daarnaast worden er 2,4 miljoen bijkomende puntsgewijze besparingen 
doorgevoerd. Verder werden 1.350.000 euro nieuwe middelen toegevoegd.

De minister overloopt de belangrijkste wijzigingen.
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In 2010 vindt men het nieuwe krediet terug voor de renovatie van de Koningin 
 Elisabethzaal tot een toonaangevende congres- en concertzaal. Het gaat specifiek om   
57,2 miljoen vastleggingskrediet onder DB0 DG016 5210. Dit is in uitvoering van de 
beslissing van de vorige Vlaamse Regering en van het nieuwe Vlaamse regeerakkoord. 
In 2010 wordt dit project opgestart en het einde van de werken is gepland voor 2013.  
De nodige ordonnanceringskredieten zullen voorzien worden in functie van de reële  
betalingen.

Wat 2010 betreft worden, zoals bij de derde begrotingscontrole 2009, een aantal aan-
vullende besparingen doorgevoerd, vooral op facultatieve subsidies.

Concreet gaat het om: 
– 100.000 euro opde subsidies ter ondersteuning van het kunststedenactieplan, nu   

onder DB0 DG004 3300;
– 300.000 euro op de subsidies ter ondersteuning van evenementen met toeristisch  

belang en/of internationale uitstraling, nu onder DB0 DG006 3300.

Daarnaast wordt een bijkomende besparing van 2 miljoen euro doorgevoerd op de 
werkings dotatie van het IVA Toerisme Vlaanderen, wat overeenkomt met een besparing 
van ongeveer 6,5%.

Verder worden er 1.350.000 euro nieuwe middelen toegevoegd aan de investeringsdotatie 
van het IVA Toerisme Vlaanderen onder DB0 DG017 6141 zodat deze dotatie, ondanks 
de doorgevoerde generieke besparingen voor 2.142.000 euro, toch grotendeels op peil blijft 
en er verder geïnvesteerd kan worden.

Via een herschikking worden ook de nodige personeels- en werkingskredieten voorzien 
voor de twee personeelsleden bij het Departement internationaal Vlaanderen die, samen 
met twee personeelsleden bij het Agentschap Ruimte en Onroerend Erfgoed, zullen 
instaan voor de coördinatie van het project Wereldoorlog I.

En tot slot werd 80.000 euro van de projectgerelateerde subsidies in het kader van de 
 herdenking van de Eerste Wereldoorlog, nu DB0 DG007 3300, overgeheveld naar de 
nieuwe basisallocatie ND0 NF132 1211 bij het Agentschap Ruimte en Onroerend  Erfgoed 
voor het project ‘Herinneringspark 2014-2018 – WO I’. Dit project van de Vlaamse 
Bouwmeester wil via ingrepen in het landschap een blijvende herinnering aan de Eerste 
 Wereldoorlog tot stand brengen.

De minister vermeldt nog dat het krediet voor toeristische projecten in de Vlaamse Rand 
onder DB0 DG002 3300, groot 145.000 euro, nog bij amendement herschikt zal worden 
naar het programma AH Coördinatie Vlaamse Rand. Dit krediet zal namelijk vanaf 2010 
dienen voor de structurele ondersteuning van het Felix De Boeck-museum te Drogenbos. 
Dit museum werd al in 2009 vanuit dit krediet projectmatig ondersteund, maar het is 
voor de betrokkenen veel efficiënter als dit structureel gebeurt. Het is verder evident dat 
het hier gaat om een cultureel, toeristisch en strategisch belangrijke site. Dit amendement 
zal nog centraal ingediend worden bij de Commissie voor Algemeen Beleid, Financiën en 
Begroting.
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2. Bespreking

2.1. Vragen en opmerkingen van de commissieleden

2.1.1. Tussenkomst van de heer Lieven Dehandschutter

De heer Lieven Dehandschutter vindt de begroting zeer evenwichtig. De besparingen zijn 
realistisch en er blijft ruimte voor investeringen. Hij waardeert de blijvende substantiële 
subsidie voor vzw de Rand, waardoor ook Toerisme kan bijdragen aan het Nederlands-
talige beleid in dat gebied. Ook de belangrijke middelen voor de renovatie van de Koningin 
Elisabethzaal in Antwerpen tot toonaangevende congres- en concertzaal dragen zijn 
goedkeuring weg. De besparing op de werkingssubsidie van Toerisme Vlaanderen zal het 
agentschap tot reflectie nopen in het vooruitzicht van de herstructurering. Tegelijk blijft 
de investeringsdotatie op peil. 

2.1.2. Tussenkomst van mevrouw Els Robeyns

Mevrouw Els Robeyns sluit zich bij die laatste opmerking aan. De blijvende budgetten 
voor jeugdtoerisme vindt zij in dat verband specifiek positief. Goed zijn ook de middelen 
voor de herdenking van de ‘Groote Oorlog’, een belangrijk project dat zal ondersteund 
worden door twee bijkomende personeelsleden. Tot slot informeert zij naar het effect van 
de daling van de middelen van de Nationale Loterij op de vzw Vakantieparticipatie, die 
werkt voor mensen die het financieel moeilijk hebben. Het lid stelt vast dat het personeels-
kader niet in dezelfde mate groeit als het aantal aanvragen. 

2.1.3. Tussenkomst van de heer Marnic De Meulemeester

De heer Marnic De Meulemeester wil weten hoeveel uiteindelijk wordt bespaard op de 
middelen ter ondersteuning van het kunststedenactieplan. Welke strategische speerpunten 
krijgen de prioriteit in 2010? Vervolgens informeert hij naar de evaluatie van de projecten en 
hun effectiviteit. Wat vindt de minister van de mening van zijn voorganger dat de grootte 
van de stad geen criterium mag zijn bij de selectie van projecten? 

Sommige attracties met blijvende culturele waarde zoals het Centrum Ronde van Vlaanderen 
en de Zoo worden ad hoc ondersteund. De heer De Meulemeester pleit voor  structurele 
steun met het oog op de verhoging van de attractiviteit door vernieuwde en creatieve 
exploitatie. Overweegt de minister de decretale vastlegging van de criteria? 

De Open Vld-fractie vraagt voldoende personeel en werkingskredieten voor een vlotte 
 uitvoering van het nieuw Toeristisch logiesdecreet. Ook de voorbereiding van actie-
plannen, strategische plannen en impulsprogramma’s voor Vlaamse bestemmingen vraagt 
 gekwalificeerd personeel, terwijl de werkingsdotatie van Toerisme Vlaanderen wordt 
 verminderd. De heer De Meulemeester meent dat de hotelsector dringend opgewaardeerd 
moet worden. Er moeten incentives komen voor (ver)nieuwbouw met het oog op een 
goede concurrentiepositie. 

2.1.4. Tussenkomst van de heer Johan Verstreken

De heer Johan Verstreken merkt op dat toerisme de sterkst groeiende sector ter wereld is. 
Ook in Vlaanderen doet de sector het zeer goed en het belang ervan wordt meer en meer 
erkend. Men moet er dan ook over waken dat de besparingen geen mogelijke inkomsten 
doen verloren gaan. Hij geeft het kunststedenactieplan en de evenementen met  toeristisch 
belang en/of  internationale uitstraling als voorbeeld. Die lokken veel bezoekers en 
 genereren dus inkomsten. 
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Vervolgens informeert hij naar de mogelijke gevolgen van de besparing op subsidies voor 
toeristische projecten in de Vlaamse Rand. Ook vraagt hij welke subsidies ter onder-
steuning van evenementen met toeristisch belang en/of internationale uitstraling door de 
besparing getroffen worden. De heer Verstreken vindt het verder wel een goed idee dat 
de minister geld uittrekt voor de herdenking van de Eerste Wereldoorlog. Men moet hier 
promotie voor voeren in het kader van ‘vredestoerisme’ en niet van ‘oorlogstoerisme’. 
Anderzijds gaat het niet om zo veel middelen, maar wellicht zijn er nog posten terug te 
vinden op andere begrotingen. 

De heer Verstreken vraagt waar de middelen ingeschreven zijn voor de promotie van 
Vlaanderen als toeristische bestemming voor buitenlanders. Hij informeert in datzelfde 
marketingverband of  er een promotiebudget bestaat voor de inrichting van nieuwe 
 verbindingen waarmee een chartermaatschappij buitenlandse toeristen naar een Vlaamse 
internationale luchthaven wil brengen. 

De middelen voor projecten ter ondersteuning en bevordering van toerisme in het Zuiden 
(Zuid-Afrika, Malawi) lijken de spreker een uitloper van een vorige bevoegdheid van de 
minister (Ontwikkelingssamenwerking). Werden deze projecten al geëvalueerd? Zijn ze 
duurzaam? Volstaat het budget? Hoe werden ze geselecteerd? Wat is hun toekomst? 

Het lid betreurt dat bespaard moet worden op de investeringen in kusttoerisme. Wat zijn 
de gevolgen voor de lopende projecten? Hoe zit het met de besparingen inzake het kust-
actieplan? Hij pleit voor de ondersteuning van de investeringen van de professionele hotel-
sector. 

Bij Toerisme voor Allen ligt het accent op de jeugdinfrastructuur en dat is zeer goed. 
Maar ook de andere vormen van sociaal toerisme zijn elk jaar goed voor miljoenen 
 overnachtingen. Is er tijdens de komende jaren een budget voor de vernieuwing van de 
infrastructuur? Het lid pleit ervoor dat Tafelen in Vlaanderen een garantie verkrijgt voor 
zijn personeel, welk statuut het waardevolle project ook krijgt – als vzw of als onderdeel 
van Toerisme Vlaanderen. 

De bedragen die worden vastgelegd voor de Koningin Elisabethzaal en haar renovatie zijn 
niet onaardig. Zou de Taalunie daar gratis kunnen vergaderen? Dat zou kostenbesparend 
zijn voor het parlement. 

Tot slot verwijst de spreker naar het budget voor buitenlandverplaatsingen. Hij vraagt 
of  het denkbaar is dat beurtelings een parlementslid mee zou kunnen bij buitenland-
verplaatsingen van de minister, om mee te kijken hoe de vork praktisch aan de steel zit. 
Op het federale niveau bestaat die mogelijkheid ook.

2.2. Antwoorden van de minister

De minister deelt mee dat hij de huidige projectmatige subsidie voor vzw de Rand 
 recurrent wil maken voor het Felix De Boeck-museum in Drogenbos. Het bedrag van  
57,2 miljoen euro voor de Koningin Elisabethzaal zal nuttig besteed worden voor de thuis-
basis van deFilharmonie en voor een goed gelegen congrescentrum. Hij wil het gevraagde 
gratis gebruik voor overheden bekijken in het kader van de nieuwe samenwerkings-
overeenkomst, maar wijst er meteen op dat er geen logiesinfrastructuur aanwezig is. 

Voor de herdenking van de Groote Oorlog worden veel middelen uitgetrokken en dat is 
gelukkig al begonnen in 2007, gezien de huidige besparingen. In Ieper zijn al investerings-
dossiers goedgekeurd die af zullen zijn in 2012, zodat niet alles in een jaar op de begroting 
afkomt. 
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De verlaging van het bedrag vanwege de Nationale Loterij voor Vakantieparticipatie 
vindt elk jaar plaats. Omdat de middelen van tevoren niet precies bekend zijn, vraagt de 
minister van Begroting om slechts 80% in te schrijven, de afrekening volgt dan bij de 
begrotingsaanpassing. De ervaring leert dat het uiteindelijke bedrag nooit lager is dan het 
vorige jaar, veeleer iets hoger. De minister is hoe dan ook niet van plan te besparen op de 
Vakantie participatie.

De totale besparing bij het kustactieplan is uiteindelijk klein. De minister is bereid om 
te kijken of  een impulsprogramma kan ontwikkeld worden voor de kleine steden. Hij 
verwijst daarvoor naar de beleidsnota Toerisme. De projecten worden op gezette tijden 
geëvalueerd. 

De minister vraagt zich af  of  er voor de Koninklijke Maatschappij voor Dierkunde van 
Antwerpen (KMDA) wel een apart decreet nodig is. Hij onderstreept dat de zoo 90% van 
de middelen uit eigen inkomsten haalt, wat haar tot een van de meest performante van 
Europa maakt. De marketingcampagne rond de geboorte van het olifantje Kai-Mook 
bewees eens te meer haar creativiteit. Volgens de minister volstaat de samenwerkings-
overeenkomst. 

De handhaving van het Toeristisch logiesdecreet is de verantwoordelijkheid van het 
 agentschap, dat voor voldoende middelen en personeel moet zorgen. Toerisme Vlaanderen 
zegt er klaar voor te zijn en de sector is voorbereid. De premieregeling voor de hotelsector 
loopt verder. De minister heeft het gevoel dat nieuwe investeringen wel degelijk gebeuren, 
ook aan de kust in weerwil van de druk. 

Ondanks de besparing op de evenementen en hun marketing blijft de werking overeind, 
belooft de minister. Hij wijst er wel op dat men, hoe goed men ook werkt aan de  kwaliteit 
van infrastructuur en onthaal, blijft afhangen van externe factoren, zoals vandaag de 
koers van het pond, die ervoor zorgt dat minder Britten komen. Geen enkel land heeft 
een voldoende groot budget om dat op zijn eentje te keren. De besparing is ook mede 
 ingegeven door de vaststelling dat elk jaar weer geld over is bij de evenementen. Geen 
enkel evenement wordt geschrapt. De voorwaarden voor een aanvraag zijn dat het eve-
nement gericht moet zijn op verblijfstoerisme en internationaal is. De minister verwacht 
dergelijke projecten rond de herdenking van de Groote Oorlog en meer bepaald het 
vredes toerisme in 2014-2018. 

De vraag over de chartermaatschappij is louter hypothetisch. Met het budget voor 
 marketing kan – na beoordeling – altijd wel ingespeeld worden op een opportuniteit 
voor de Vlaamse economie. De minister wijst erop dat Toerisme Vlaanderen een nieuw 
 marketingplan voorbereidt. De vraag over de evaluatie van de Zuidprojecten zal hij beant-
woorden bij de bespreking van de beleidsnota. 

De besparingen op het kusttoerisme zijn niet indrukwekkend. Het overblijvende bedrag 
van meer dan 2 miljoen euro noemt hij in het licht van de bezuiniging zeer consistent. De 
projecten worden opgenomen in een impulsprogramma binnen het budget van Toerisme 
Vlaanderen. 

De minister erkent verder dat er naast jeugdtoerisme andere vormen van sociaal toerisme 
zijn, zoals kamperen. Het kampeerpremiebesluit blijft overeind. Vakantieparticipatie 
slaagt erin met een relatief  klein budget in een unieke publiek-private samenwerking (pps) 
heel veel mensen vakantie te laten nemen. Naast de inzet van personeel van Toerisme 
Vlaanderen zijn er schitterende vrijwilligers, die kansarme gezinnen begeleiden. De getui-
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genissen zijn ontroerend, signaleert de minister. De privésector is meer en meer bereid om 
ook buiten de dalmaanden zijn infrastructuur aan zeer gereduceerde tarieven ter beschik-
king te stellen. Het model wordt zeker voortgezet. 

De vzw Tafelen in Vlaanderen levert inderdaad goed werk, maar moet zijn werking 
 verbreden en bijvoorbeeld ook met de landbouworganisaties samenwerken. De inzet 
op gastronomie als hefboom voor toerisme, is een juiste optie, oordeelt de minister. Hij 
noteert de zorg in verband met de werkgelegenheid. 

Vroeger was het budget voor buitenlandreizen voor de minister van Toerisme onvoldoende 
groot, terwijl hij in de loop van de regeerperiode toch alle buitenlandkantoren moet 
bezoeken en indien mogelijk ook zijn collega’s. De kleine transfer komt uit het budget 
van de minister-president, die het overgrote deel had. Het geld zal verantwoord gebruikt 
worden, belooft minister Bourgeois. Of een commissielid mee kan reizen durft hij echter 
niet te garanderen, gezien de mogelijke opmerkingen die de Inspectie van Financiën zou 
kunnen maken. Een gezamenlijk bezoek door regering en parlement is misschien wel een 
mogelijkheid. 

3. Indicatieve stemming

De minister verklaart dat door een materiële vergissing een verkeerde versie van de 
 begroting 2010 van Toerisme Vlaanderen in de officiële begrotingsstukken werd 
 opgenomen. De Vlaamse Regering dient daarom bij amendement de correcte begro-
ting 2010 van Toerisme Vlaanderen in. Dit amendement wordt centraal ingediend bij de 
 Commissie voor Algemeen Beleid, Financiën en Begroting.

Het aan de commissie toegewezen gedeelte van het ontwerp van decreet houdende de 
algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2010 
(bevoegdheid Toerisme van minister Bourgeois), wordt bij indicatieve stemming aan-
genomen met 6 stemmen tegen 3, bij 1 onthouding.

De voorzitter

Annick DE RIDDER

De verslaggever,

Jan DURNEZ


